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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan segítik azokat, akik nem jutnak hozzá az 
egészségügyi ellátáshoz?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Covid-19 járvány számtalan problémát teremt hazánk és annak polgárai számára. Egyik ilyen
jelentős probléma az, hogy számtalan honfitársuk az egészségügyi ellátáshoz való hozzájutásának
lehetőségét pont a vírus következtében veszti el. A nemrég megszigorított eljárásrend aggodalomra
adhat  okot  sokaknak,  akiket  a  munkahelyük  elvesztésének  réme  fenyeget  és  munkanélkülivé
vállnak. Akár több hónap is  eltelhet,  mire az ellátáshoz szükséges jogosultságuk ismét igazolni
tudják.

Ilyenek például azok, akik TAJ számának jelzése “barna”, de azok is, akiket, a NAV március 31-én
kiadott állásfoglalása szerint, a munkáltató fizetés nélküli szabadságra küldött. Nyilván Miniszter
Úr is értesült arról, hogy több cég is alkalmazta a fizetés nélküli szabadság eszközét és küldte a
munkavállalóit a járvány miatt ily módon szabadságra. Természetesen tisztában vagyok vele, hogy a
sürgős ellátás számukra is térítésmentesen jár, azonban ez a szolgáltatások csak egy kis részét fedi
le és a hozzáférés hiánya a vírus elmultával sokkal égetőbbé válik.

További  problémát  jelent  az  is,  hogy  sokan  vannak  olyanok,  akik  betegszabadságon  vannak,
táppénzt kapnak, azonban az egészségügyi intézmények által nyújtott egészségügyi szolgáltatások
szűkítése miatt nem jutnak hozzá ahhoz az ellátáshoz, amely az állapotukat javulásához szükséges
volna. Ők se meggyógyulni, se munkába visszatérni nem tudnak.

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat: 

1) A járványra való tekintettel tervezik-e a „barna” TAJ jelzéssel rendelkezők számára megnyitni az 
állami egészségügyi ellátást úgy, hogy az ellátásért ne kelljen fizetniük?



2) Tervezik-e térítésmentesen elérhetővé tenni az egészségügyi ellátást azok számára, akiket fizetés 
nélküli szabadságra küldtek?

3) Tervezik-e térítésmentesen hozzáférhetővé tenni az egészségügyi ellátást azok számára, akik más
okból nem vehetik azt térítésmentesen igénybe?

4) Hogyan tervezik rendezni azok helyzetét, akik betegszabadságon vannak, de az egészségügyi 
szolgáltatások szűkítése miatt nem férnek hozzá azokhoz az ellátásokhoz, amely a gyógyulásukhoz 
szükséges volna?

5) Mi van azokkal akik csak egyszerűen munkanélküliek, de még nincsenek regisztrálva?
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